
 
 

Pårørenderådsmøde 
Bostedet Chr. X´s Allé 
 

Tidspunkt:  22.02.23. kl.  18.00-19:00 

Sted:  Bostedet Chr. X´s Allé, Hus A, 1. sal  

Referent:  Administrationen  

 

Referat: 
 
18:00-
18:03 

1 - Godkendelse af 

dagsorden og 

referatet fra sidste 

møde 

 

 Der er ingen bemærkninger til dagsorden 

og referat fra sidste møde. 

 

Nogle af de pårørende nævner, at de ikke 

kan åbne de vedhæftede filer, der sendes 

ud fra Administrationen.  

Administrationen sørger for at sende alle 

invitationer og vedhæftede filer ud til de 

pårørende via en mail i stedet for 

kalenderinvitation i Outlook.  
18:03-
18:05 

2 - Valg til formand  Kirsten Munch (KM) / pårørende til Jonas 

Munch Christensen vælges ved en 

afstemning som ny formand for 

Pårørenderådet.  

 

KM forklarer at opgaven som formand 

består i at være bindeled mellem 

medarbejderne/bostedet og de pårørende.  

Forstander Ole Mikkelsen (OM) supplerer, 

med at han ofte bruger formanden for 

Pårørenderådet som sparringspartner og 

repræsentant for de pårørende.  

Både formanden og OM roser samarbejdet.  

 

OM meddeler at alle husene på Bostedet 

indenfor de næste 14. dage skal vælge de 2 

medarbejderrepræsentanter, som er 

stemmeberettiget og de 6 som ikke er – en 

fra hvert hus.  
18:05-

18:10 
3 - Nyt fra Forstander 

- Nyt fra Pårørenderåds-

formand 

 Se beretninger i referatet fra 

Generalforsamlingen i Pårørenderådet inden 

dette møde.  

 

Søren Bork, medlem af Pårørenderådet, 

spørg ind til planen om KLAP job. OM 

forklarer at planen om KLAP job stadig er 

på tegnebrættet, men at der er nogle 

udfordringer med at få løbet det i gang. For 

at beboerne kan få KLAP job skal det 

aftales via handlekommunen, og der skal 

ændres på den eksisterende aftale om 

dagbeskæftigelse.  
18.10-
18.20 

4 - Etablering af køkkener 

i Hus G v. Ole 

 

Orientering OM beretter at lavhusene og Hus G på 

Bostedet er bygget under 2 forskellige 

lovgivninger – de lave huse under en og det 

høje Hus G under en anden.  

 

OM meddeler, at der i samarbejde med 

Socialtilsynet, ikke er fundet et grundlag for 



 
at etablere køkkener i de respektive boliger 

i lavhusene. 

OM fortsætter med at udspecificere, at 

lovgivningen for Hus G siger, at der skal 

være køkkener i alle de respektive boliger. 

OM forklarer, at den gang, der blev 

etableret boliger i Hus G, blev beboerne 

spurgt om de ville have køkkener, men det 

var ikke retmæssigt, at lade dem beslutte 

det. Der skulle have været etableret 

køkkener i alle boligerne. 

OM informerer om, at der derfor nu skal 

etableres køkkener i alle boligerne i Hus G.  

OM oplyser, at det er en lang proces at få 

etableret disse køkkener, da der bl.a. skal 

findes midler til at etablere køkkenerne. OM 

præciserer at udgiften for etablering skal 

beoernes holdes skadefri for.  

OM uddyber, at når køkkenerne er 

etableret, så har Bostedet et ansvar for at 

finde ud af, hvordan de skal håndteres ift. 

de beboere der muligvis ikke kan håndtere 

at have et køkken. Det skal derfor være 

muligt at frakoble kogepladerne, for at 

undgå uheld. Det er en opgave, der skal 

løses i fællesskab med medarbejderne.  

 

OM mener at blikket på mennesker med 

funktionsnedsættelser er ændret fra da 

beboerne flyttede ind på Bostedet. Der er 

langt mere fokus på nu, at beboerne skal 

have en høj grad af selvbestemmelse. OM 

uddyber at ifølge Socialtilsynet ligger 

selvbestemmelsen i at man har sit eget 

hjem med et køkken.  

 

OM ser generelt socialtilsynet som nogle 

venner, der hjælper os. 

 

OM oplyser de pårørende om at 

Ejendomskontoret vil indkalde dem snarest 

til et ekstraordinært beboermøde, hvor 

etableringen af køkkener i Hus G vil blive 

drøftet. 

 

En pårørende er bekymret for, om der 

stadig vil være fællesspisninger i huset, 

hvis beboerne har eget køkken. OM 

bekræftet, at der stadig vil blive afholdt 

fællesspisning i huset.  
18.20-
18:35 

5 - Procedure beboerferie 

v. Sidsel 

Orientering OM oplyser om den særbevilling Bostedet 

tidligere fik fra LTK til at dække 

medarbejdernes udgifter ifm. deltagelse på 

beboerferie. OM forklarer, at den får 

Bostedet ikke længere fra LTK, men at han 

har valgt at fastholde at Bostedet afholder 

denne udgift. OM præciserer, at det gør han 

for at sikre, at alle beboerne kan komme på 

ferie.  

 



 
Administrativ medarbejder Sidsel Lee 

Winthrop (SLW) informerer om, at der er 

udarbejdet nye dokumenter og procedurer 

for medarbejderne ifm. afholdelse af 

beboerferie. I den forbindelse gennemgår 

SLW de 3 typer af beboerferie (kommunal, 

kombi eller tilkøb), som beboerne kan 

afholde. 

 

Se vedhæftet bilag.  

 

SLW fremviser også de nye 

tilmeldingsblanker. Formålet med 

tilmeldingsblanketterne er, at alle beboerne 

skal underskrive en tilmeldingsblanket for 

ferien, inden ferien bookes.   
18.35-
18.55 

6 - Afrapportering 

regnskab 

2022/2023 

- økonomigennemgang 

 

Orientering OM informerer om, at Bostedet i 2022 

havde et merforbrug på 0.529 mil. OM 

forklarer at Bostedet brugte 1. mil mindre 

på aktivitetsrammen i 2022, men have et 

merforbrug på 1.6 mil på lønsummen.  

 

OM meddeler at Budget 2023 stadig er 

under udarbejdelse. Budgettet er forsinket 

bl.a. pga. af, at de nye takster skal 

færdiggøres.  
18.55-
19.00 

7 - Evt.  KM fortæller, at hun pt. har en dialog i gang 

med udlejer/ejendomskontoret omkring en 

dør til badeværelset hos hendes pårørende 

på Bostedet. KM opfordrer alle pårørende til 

at sende en mail til hende, hvis de oplever 

lignede udfordringer. Så tager hun det med 

videre. Mail: kirstenmunch@icloud.com 

 

OM informerer om, at Bostedet har to 

stillingsopslag ude nu; et for pædagoger, 

og et mere for et barselsvikariat, da 

afdelingsleder Elena Rygaard, går på 

barsel.  

 
KM takkede for god ro og orden.  

mailto:kirstenmunch@icloud.com

